关于2023年度LASG开放课题申请的通知

　　2023年度LASG实验室开放课题申请工作已经开始，欢迎国内外相关领域科研人员参与申报。
[bookmark: _GoBack]　　中国科学院大气物理研究所大气科学和地球流体力学数值模拟国家重点实验室（英文缩写LASG）本着互利双赢的理念，鼓励实验室以外的科研人员申请开放课题，促进各位学者与实验室固定成员展开互补性的合作，共同推动大气科学研究的进一步发展。围绕实验室的重点研究方向，目前LASG确定了四个重点研究任务为：
· 新一代高分辨率地球气候系统模式的研发
· 海-陆-气相互作用及其对中国气候的影响
· 高影响天气、气候事件的可预报性和地球流体力学稳定性研究
· 数值模式推广和气候大数据应用

　　此次开放课题申请将围绕上述四项重点任务，重点考虑以下研究方向的申请：
　　1. 高分辨率大气模式、精细化海洋模式、海冰模式
　　2. 陆面过程高分辨率数值方法
　　3. 陆气、海气相互作用及季风动力学
　　4. 高影响天气气候可预报性、集合预报和资料同化新方法，以及新兴学科（如人工智能、系统科学等）理论和方法的应用
　　5. 地球流体动力学的新算法和新技术
　　6. 气候变化模拟和年代际预测
7. 数值模拟和大数据应用

LASG实验室开放课题的申请人应为LASG固定成员和流动站成员以外的科研人员，申请人必须与LASG的一个固定成员合作。课题申请必须紧密围绕LASG的科研方向和任务。本年度LASG实验室开放课题将分为两类：一般开放课题和重点开放课题。具体评审以及管理细则请参见网页 http://www.lasg.ac.cn/gywm/gzzd/201507/t20150729_300882.html 。

　　请有意申请LASG实验室开放课题的学者于2022年11月15日之前，按要求填好开放课题申请书（见附件），并将电子版和2份纸质版提交至潘静处（pan@lasg.iap.ac.cn； 北京市朝阳区华严里40号楼中国科学院大气物理研究所LASG，邮编100029）。
_______________________________________________________________
2023 LASG Open Research Program Application Notification

　　2023 LASG Open Research Program application now starts. Researchers at home and abroad are welcome to apply.
The State Key Laboratory of Numerical Modeling for Atmospheric Sciences and Geophysical Fluid Dynamics (LASG), Institute of Atmospheric Physics, Chinese Academy of Sciences is an internationally renowned laboratory of atmospheric sciences. In the spirit of mutual benefit and win-win cooperation, LASG Open Research Program is specially established to strengthen complementary communication among LASG and other atmospheric research institutes.

　　2023 LASG Open Research Program will give priority to application for following topics:
1. High-resolution atmospheric model, intricately detailed scale ocean model and sea ice model 
2. Numerical methods of high-resolution land surface processes simulation
3. land-air, sea-air interactions and monsoon dynamics
4. Predictability of high-impact weather and climate events; new methods of ensemble forecast and data assimilation; and the application of theories and methods of emerging disciplines (artificial intelligence, system science, etc.)
5. New algorithms of geophysical fluid dynamics
6. Simulation of climate change and decadal climate prediction 
7. Numerical modeling and application of big data
Application requirements:
· The applicant should be Non-LASG member.
· The collaborator should be a LASG tenure scientist.
· The application must be closely related to LASG key research tasks.

　　LASG Open Research Program falls into two categories: Key Program and General Program. For detailed review and management of the Program, please check: http://www.lasg.ac.cn/gywm/gzzd/201507/t20150729_300882.html
　　Interested applicant please fill in and email your application form (attachment) to Dr. PAN Jing (pan@lasg.iap.ac.cn) by 15 Nov 2022. And two copies of the application form are also required to be sent to LASG Secretariat. 

　　Post address: 40# Hua Yan Li, Institute of Atmospheric Physics, Chinese Academy of Sciences, Chao Yang District, 100029. 
　　Tel: +86-10-82995173.
　　LASG website: http://www.lasg.ac.cn
